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خـبــر
 آخرین وضعیت سلامتی 

»فریدون شهبازیان«
آرمــان زریــن کوب تهیه کننده سریال »یاور« درباره آخرین 
وضعیت سلامتی فریدون شهبازیان که در حال ساخت موسیقی 
این سریال دچار شکستگی استخوان شد، توصیحاتی ارائه کرد. 
آرمان زرین کوب تهیه کننده سریال »یاور« بیان کرد: فریدون 
شهبازیان به دلیل شکستگی استخوان که برایش پیش آمد نیاز به 
عمل جراحی داشت که قرار است لگن و دست خود را عمل کند و 
پین بگذارد. وی ادامه داد: خداراشکر حال عمومی استاد شهبازیان 
خوب است و بعداز عمل جراحی باید دو تا سه روز در بیمارستان 
تحت مراقبت باشد. زرین کوب در ادامه درباره دلیلی که باعث 
شد برای ساخت موسیقی سریال سراغ این آهنگساز مطرح و 
باسابقه بروند، توضیح داد: خیلی از هنرمندان ما به ویژه کسانی که 
پیشکسوت هستند در حوزه های مختلف بازیگر، موسیقی، 
کارگردانی و فعالیت دارند اما کمتر سراغشان می رویم و در دایره 
محدودی از انتخاب ها کار می کنیم. درحالیکه این افراد صاحب 
سابقه و تجربه هستند و از لحاظ کسوت به کار ارزش می دهند. 
تهیه کننده »یاور« و »ستایش« درباره همکاری با فریدون 
شهبازیان نیز عنوان کرد: او می تواند اعتبار خوبی برای سریال باشد 
به ویژه که سریال »یاور« یک تم جوانمردی دارد و استادانی چون 
شهبازیان سابقه کارهای این چنینی دارند، من هم فکر کردم شاید 
این افراد انگیزه بیشتری برای چنین مفاهیمی داشته باشند و اگر 
قبول کنند برای ما اعتبار است. این تهیه کننده با اشاره به شخصیت 
متعهد شهبازیان عنوان کرد: با توجه به اتفاقی هم که رخ داد ایشان 
با همان شرایط ساعت ها کار کردند تا موسیقی سریال را بسازند 
و حتی نمی خواستند عمل جراحی کنند اما خداراشکر با توصیه 
دکتر پذیرفتند که عمل کنند. وی درباره پذیرش پیشنهاد ساخت 
موسیقی از سوی شهبازیان ادامه داد: وظیفه ماست که در آثارمان 
سراغ افراد پیشکسوتی چون او برویم و خداراشکر ما از ایشان 
خواهش کردیم و ایشان هم قبول زحمت کردند تا آهنگسازی 
سریال را بر عهده داشته باشد. بنای ما این است که فارغ از آورده ای 
که این افراد در زمینه تجربه و دانش بسیاری بالایشان دارند از 
حضور خودشان هم استفاده کنیم. فریدون شهبازیان آهنگساز 
مطرح کشور است که این روزها در حال ساخت موسیقی سریال 
رمضانی »یاور« به کارگردانی سعید سلطانی بود و چند روز پیش 
به دلیل افتادن از پله های استودیویی که در آن مشغول آهنگسازی 

بود، دچار شکستگی و آسیب جسمانی شد.

اصغــر فرهــادی با حضور در جشنواره »لاس 
پالماس« اسپانـیا، جایزه افتخاری این رویداد 
سینمایی را دریافت کرد. جشنواره بین المللی 
فیلم »لاس پالماس« که سالانه در این شهر واقع 
در جزیره گران کاناریا در مجمع الجزایر قناری 
برگزار می شود، امسال در بخش بزرگداشت 
خود از اصغر فرهادی، کارگردان ایرانی برنده دو 
جایزه اسکار تقدیر کرد که پیش از تبدیل شدن 
به چهره شناخته بین المللی، در سال ۲۰۰۷ 
توانسته بود با فیلم »چهارشنبه سوری« جایزه 
بهترین فیلم این جشنواره اسپانیایی را از آن 
خود کند. اصغر فرهادی که به صورت حضوری در 
این رویداد سینمایی حضور یافته بود، از دریافت 
جایزه افتخاری در گفت گویی با روزنامه اسپانیایی 
»Canarias ۷« درباره فیلمسازی خود صحبت 
کرد و گفت: »دو نوع فیملساز وجود دارد؛ برخی 
از قلب و ناخودآگاه خود فیلم می سازند و برخی 
دیگر براساس منطق و دلیل. من بر اساس قلب 
و ناخودآگاهم فیلم می سازم و به همین دلیل 
نمی توانم همه چیز را کنترل کنم. در فیلم هایم 
نمی توانم فُرم داخلی را از فرم جهانی متمایز کنم 
و یک فیلم داخلی در صورتی که به درستی ساخته 

شود در همه نقاط جهان قابل درک است و  نباید 
مرزی میان فُرم داخلی و جهانی وجود داشته باشد. 
کارلوس سائورا یک فیلمساز بسیار اسپانیایی و در 
عین حال جهانی است. در حالی که یک زبان برای 
همه دنیا نداریم، اما یک زبان مجازی و جهانی در 
کل سیاره وجود دارد و آن زبان احساس است؛ 
احساساتی چون خشونت، عشق و تنفر که در همه 

جا یکسان هستند«.
 تئاتر را بیشتر دوست دارم

فرهادی که امسال مجموعه ای منتخب از آثارش 
شامل فیلم های »فروشنده«، »جدایی« و »درباره 
الی« به همراه دو فیلم »جاده« )۱۹۵۴( ساخته 
»فدریکو فلینی« و »اومبرتو دی« )۱۹۶۲( از 
»ویتوریو دسیکا« کارگردانان بزرگ ایتالیایی 
نیز به انتخاب او در جشنواره فیلم لاس پالماس 
به روی پرده می رود، در ادامه درباره علاقه اش 
به تئاتر تصریح کرد: »تئاتر تاثیر بسیار زیادی بر 
جایگاه و کسی که هستم داشته و فُرم و نگاه من 
در تئاتر شکل گرفته است. تئاتر را بیشتر دوست 
دارم. رابطه تئاتر با مردم آزادتر و دموکراتیک تر 
است. در سینما مخاطب آن چیزی را می بیند 
که کارگردان می خواهد اما در تئاتر یک اثر را 

می توان با چشم های گوناگون دید چرا که هریک 
از تماشاچیان می توانند توجه خود را به یکی از 
جزئیات جلب کنند. یاد گرفتم که می توان از زوایای 
گوناگون به یک اثر نگاه کرد.« این کارگردان ایرانی 
برنده اسکار که در سال ۲۰۰۷ نیز سفری به شهر 
لاس پالماس داشته، ادامه داد: »می خواستم دوباره 
به این جا برگردم و در خیابان های آن قدم بزنم 
که دعوتنامه جشنواره را دریافت کردم. تاکنون 
به دلیل شرایط کرونایی از سفر به مکان های دیگر 
اجتناب کرده ام اما از زمانی که این جا رسیدم 
متوجه شدم که همه چیز در جشنواره به خوبی در 
حال انجام است و امیدوارم این جشنواره نمونه ای 
برای دیگر رویدادهای سینمایی باشد«. اصغر 
فرهادی همچنین تایید کرد که پس از ساخت 
فیلم »همه می دانند« )۲۰۱۸( در اسپانیا، پیشنهاد 
ساخت فیلم های دیگری را نیز در اسپانیا دریافت 
کرده اما تاکنون درباره آن تصمیم گیری نکرده و 
امیدوار است باردیگر در اسپانیا فیلمی بسازد چرا 
که خاطرات بسیار خوبی از دو سال حضور در این 
کشور دارد. بیستمین جشنواره بین المللی فیلم 
لاس پالماس از تاریخ ۹ تا ۱۸ آوریل )۲۰ تا ۲۹ 

فروردین( در کشور اسپانیا برگزار می شود.

بازیگر مشهور تئاتر، تلویزیون و سینما معتقد است، 
وجود مافیا در هنر مانع از ورود جوانان به این عرصه 
می شود. نسیم ادبی کارگردان و بازیگر تئاتر، سینما و 
تلویزیون درباره نمایش »شب، خارجی، یرما« گفت: 
لورکا نمایشنامه نویسی است که به نوشته هایش علاقه 
دارم. نمایش »یرما« نیز یکی از متون فاخری است که 
کارگردانان بزرگ تئاتر درباره آن نمایش می سازند. 
همچنین آثار این نویسنده موضوع پایان نامه بسیاری 
از دانشجویان تئاتری است. وی درباره سبک نمایش 
»شب، خارجی، یرما« اظهارکرد: بعداز برگزاری کلاس 
ایده تا اجرا همراه با ندا شاهرخی تصمیم گرفتیم 
نمایش یرما را به شیوه ای متفاوت و با دراماتورژ جدید 
روی صحنه ببریم. این تغییر در متن نمایش نیست؛ 
بلکه در شیوه و سبک یرما دیده می شود. در نتیجه به 
شخصیت زن »یرما« و مرد »خوان« ریزبینانه تر نگاه 
کردیم. ادبی درباره شخصیت های داستان خاطرنشان 
کرد: نمایش »شب، خارجی، یرما« تئاترمستند است. 
در حقیقت با این نمایش می توانیم فیلم و نمایش را در 
کنارهم داشته باشیم. همچنین نمایش شامل چندین 

یرما و خوان و ویکتور است که هرکدام از شخصیت ها 
ویژگی متفاوتی از آن نقش را ایفا می کنند و هربار با 
صدا و چهره جدید وارد صحنه می شوند. وی با اشاره به 
تازه کار بودن بازیگران این نمایش عنوان کرد: بازیگران 
این نمایش تنها  یک ترم کلاس آموزشی گذرانده اند؛ 
این درحالی است که نمایش یرما برای برخی بازیگران 
با تجربه هم دشوار است. ادبی در ادامه بیان کرد: 
به عنوان یک بازیگر تئاتر که سال ها روی صحنه بازی 
کردم، می دانم نفس تماشاچی، تشویق و انرژی بیننده 
که فقط با حضور در سالن میسر است را نمی توان با 
تئاتر آنلاین مقایسه کرد، اما با توجه به تجربه ای که 
در تئاتر آنلاین داشتم موافق اجرای آنلاین نمایش 
هستم. شیوه تئاترآنلاین در دورانی که دچار بحران 

کرونا هستیم می تواند تجربه خوبی برای 
اهالی هنر باشد. وی ادامه داد: تجربه 
تئاترآنلاین تجربه درخشانی بود. کما 
اینکه نمی توانیم به یک روش قدیمی 
بسنده کنیم و باید و در کارمان رشد 
کنیم و ساختارشکنی داشته باشیم. 

در خارج از کشور در مترو، پارک ها و دیگر اماکن 
تئاتر اجرا می کنند. آنها حتی در تاکسی که تنها دو 
تماشاچی دارد هم تئاتر اجرا می کنند. همچنین 
تئاترآنلاین برای فردی که توانایی بیرون آمدن از خانه 
را ندارد و یا در شهرستان زندگی می کند، مناسب 
باشد. ادبی در پایان با اشاره به نسل جوان عرصه هنر 
تصریح کرد: باید بیشتر از جوانان حمایت کنیم؛ چرا 
که این افراد در عرصه هنر بی پناه هستند. متاسفانه 
این جوانان در دوره ای قرار دارند که مافیا وجود دارد. 
اغلب تهیه کننده، تعیین کننده حضور بازیگر در 
نمایش است؛ بنابراین بیشتر از هنرمندان شناخته 
شده استفاده می شود که بازگشت مالی خوبی برای 

سرمایه گذار داشته باشد.

نسیم ادبی: 

مافیا جلوی ورود جوانان به تئاتر را گرفته است

بعدازاستندآپ
»خندوانه«وارد
بازیگریشدم

محمد معتضدی استندآپ کمدین 
»خندوانه« از چالش خنداندن مردم در 
روزهای کرونایی سخن گفت. محمد 
معتضدی استندآپ کمدین »خندوانه« 
که این روزها بیشتر به صداپیشگی 
می پردازد درباره فعالیت های اخیر خود 
بیان کرد: در مدت اخیر در یک سریال 
و پنج تئاتر بازی کردم همچنین در 
یک فیلم سینمایی حضور داشته ام که 
همه این اتفاقات بعداز »خندوانه« برای 
من رخ داد و قبل از آن بیشتر مشغول 
دوبله و صداپیشگی بودم. وی درباره 
تمرکز بیشتر خود در آینده عنوان کرد: 
خیلی جدی به دنبال این هستم که 
در فضای بازیگری بیشتر فعالیت کنم 
مراحل مختلف آموزش را طی می کنم 
در کنار آن کار دوبله را هم همچنان 
انجام می دهم. معتضدی درباره اینکه 
همچنان قرار است در »خندوانه« به 
استندآپ بپردازد؛ گفت: بله خواهم 
بود و این افتخار است که در این برنامه 
استندآپ داشته باشم چراکه فکر 
می کنم آقای »رامبد جوان« بستری را 
برای عده ای از جوانان که مستعدکار در 
حوزه استندآپ و کمدی بودند فراهم 
کرد و من هم جزیی از آنها بودم و بعداز 
این هم در اجرای استندآپ و حوزه های 
دیگر هر کاری بتوانم حضور خواهم 
داشت. وی که با فعالیت های استندآپ 
کمدی دیده شد درباره اینکه چقدر در 
یک سال کرونایی توانست از کمدی و 
طنز برای شادکردن مردم بهره بگیرد، 
بیان کرد: باید دید خنداندن مردم در 
این شرایط سخت تر شده است و یا 
وظیفه ما تغییری کرده است؟ ممکن 
فضایی  به دلیل  کنیم  تصور  است 
که به وجود آمده است مردم سخت 
می خندند، حتی ممکن است چالشی 
با این حال بد مردم داشته باشیم و فکر 
کنیم واقعا در این شرایط باید به فکر 
خنداندنشان باشیم؟ مثلا وقتی عده ای 
عزادار عزیزانشان به خاطر اپیدمی کرونا 
هستند خندان آنها شبیه این نیست 
که مثلا در مراسم عزای کسی جوک 
و لطیفه تعریف کنیم؟ اینها سوالاتی 

است که به آنها هم فکر می کنیم.

تهیه کننده مجموعه »افرا«: 
 عوامل در صحت 
و سلامتی هستند

تهیه کننده مجموعه »افرا« از ادامه تولید این 
مجموعه در لاهیجان در غیبت پیام دهکردی 
که به تازگی به کرونا مبتلا شده است، با رعایت 
پروتکل های بهداشتی خبر داد و تاکید کرد 
که سایر عوامل در صحت و سلامتی هستند. 
محمدکامبیز دارابی یکی از تهیه کنندگان 
مجموعه »افرا« با بیان اینکه عوامل در لاهیجان 
مشغول ادامه ضبط مجموعه هستند، گفت: 
چاره ای نداریم و کار را با رعایت پروتکل های 
بهداشتی تا جایی که در اختیارمان است ادامه 
دهیم. بازیگران جلوی دوربین هستند و به 
تناوب در صحنه حضور پیدا می کنند و حدود 
بیش از نیمی از کار جلوی دوربین رفته است. 
وی افزود: این روزها مهدی سلطانی، فریبا 
متخصص، پژمان بازغی و اسماعیل محرابی 
جلوی دوربین سریال هستند. دارابی درباره 
ابتلای پیام دهکردی به کرونا نیز گفت: ما 
هم شنیدیم که ایشان به کرونا مبتلا شده اند. 
ایشان به طورمداوم با ما نیستند و آخرین باری 
که سر صحنه بودند، ۱۵ روز قبل بود و باید صبر 
کنیم تا حالشان خوب شود. او درباره وضعیت 
عوامل سریال در حال ساخت »افرا« در پیک 
کرونا در کشور، نیز توضیح داد: خداراشکر در 
این هفت  ماه که از کارمان می گذرد، عوامل به 
کرونا مبتلا نشده اند. تا جایی که دست ماست و 
کادر بهداشت و درمان توصیه کرده اند، سعی 
کرده ایم پروتکل ها را رعایت کنیم. دارابی 
توضیح داد: این روزها و در شرایطی که در 
پیک چهارم کرونا قرار داریم، اغلب کارهای 
تصویری از آپارتمانی بودن خارج شده اند. البته 
قصه »افرا« روایتی از زندگی و کار محیط بانان 
دارد و می طلبید که صحنه ها در جنگل های 
شمال و بیرونی باشد؛ قصه ای که تاکنون کمتر 
به آن پرداخته شده است. در این سریال نیز ما 
به مسائل محیط بانان و مشکلاتی که دارند در 
قالب درام پرداخته ایم. دارابی ادامه داد: ۹۰ 
درصد از سریال افرا در شمال تصویربرداری 
می شود و صحنه های پایانی در تهران خواهد 
بود. تصویربرداری سریال درام اجتماعی و 
خانوادگی »افرا« همچنان در شمال کشور و 
شهرهای لاهیجان، لنگرود، رشت، کیاشهر، 
زیباکنار، لشت نشا، پارک جنگلی بوجاق و... 
ادامه دارد. مهدی سلطانی، پژمان بازغی، روزبه 
حصاری، مینا وحید، فریبا متخصص، پیام 
دهکردی، علیرضا آرا، نسرین بابایی، محمد 
صادقی، هامون سیدی، سارا باقری، مهرداد 
بخشی، آریا دلفانی، فهیمه مومنی، بهمن 
صادق حسنی و... گروه بازیگران این سریال را 
تشکیل می دهند. این مجموعه تلویزیونی که 
قصه آن در فضای معاصر می گذرد، محصول 
گروه فیلم و سریال شبکه اول سیماست. پدرام 
پورامیری و حسین دوماری طراحان قصه و 

فرزاد فرزانه نویسنده هستند.

تصویــربــرداری ســریـال »احضار« به 
کارگردانی علیرضا افخمی و تهیــه کنندگی 
محمودرضا تخشید در تهران ادامه دارد. با انجام 
تصویربرداری مجموعه تلویزیونی »احضار«، 
مراحل فنی هم زمان در حال انجام است و 
آریا عظیمی نژاد نیز موسیقی این سریال را که 
به دلیل ژانر ماورایی از فضای ویژه ای برخوردار 
خواهد بود، می سازد. بنابراین گزارش، مریم 
سرمدی، محمدهادی دیباجی، مریم یوسف، 

رضا امامی، سعیده عرب، غزال فغانی و مهرزاد 
جعفری بازیگران جدیدی هستند که به گروه 
بازیگران اضافه شدند. در این مجموعه آرش 
مجیدی، رضا توکلی، نسرین نکیسا، مرتضی 
کاظمی، آدرینا صادقی، مینو آذرمگین، نازنین 
هاشمی، دینا هاشمی، میلاد میرزایی، افسانه 
چهره آزاد، علی دهکردی، خیام وقار کاشانی، 
درسا بختیار، غزال نظر و صالح میرزا آقایی 

بازی دارند.

»عظیمی نژاد« موسیقی »احضار« را می سازد

کمپــانی پــارامــونت پیــکچــرز از تعویق 
اکران قسمت های جدید فیلم های »ماموریت 
غیرممکن« و »تاپ گان« با بازی تام کروز خبر 
داد. کمپانی پارامونت  بار دیگر چندین تغییر 
در برنامه اکران خود ایجاد کرده که شامل چند 
فیلم مهم با بازی »تام کروز« می شود. بر این 
اساس فیلم »تاپ گان: ماوریک« با چهارماه 
تاخیر نسبت به تاریخ اکران قبلی ش در دوم 
جولای، از تاریخ ۱۹ نوامبر راهی سینماها خواهد 
شد. همچنین فیلم »ماموریت غیرممکن۷« 
طبق این تغییرات از ۲۷ می ۲۰۲۲ اکران 
خواهد شد، در حالی که پیش تر تاریخ ۱۹ نوامبر 
۲۰۲۱ بــرای آن در نظر گــرفته شده بود. در 

»ماموریت غیرممکن۷« علاوه بر » تام کروز« ، 
»ربکا فرگوسن«، »نیکلاس هولت«، »هایلی 
اتول« ،  »شیــا ویگهام« ، » پــام کلمنتیئف« و 
»هنری چرنی« نیز  به ایفای نقش می پردازند و 
»کریستفر مک کوایر« که کارگردانی دو سری 
پیشین »ماموریت غیرممکن«  یعنی »فال اوت«  
و »ملت یاغی« را بر عهده داشت در هفتمین 
سری از فیلم های »ماموریت غیرممکن« نیز 
به عنوان نویسنده و کارگــردان حضور خواهد 
داشت. »ماموریت غیرممکن۸« هم که پیش تر 
قرار بود ۴ نوامبر ۲۰۲۲ اکران شود براساس 
اعلام جدید کمپانی پارامونت از ۷ جولای ۲۰۲۳ 

مهمان سینماهای جهان خواهد بود.

تعویق اکران ۳ فیلم مهم  »تام کروز«

تــلـویــزیــون

پیــام دهــکــردی که این روزها 
مشغول نقش آفرینی در یک مجموعه 
تلویزیونــی بود، به کرونا مبتلا شد. 
پیام دهکردی بازیگر سینما، تئاتر و 
تلویزیون که مشغول نقش آفرینی در 
یک مجموعه تلویزیونی بود، درباره 
ابتلای خود به کرونا گفت: مشغول فیلمبرداری یک مجموعه 
تلویزیونی بودیم و ۲ روز قبل تست کامل برای کرونا را دادم و 
مشخص شد که به این ویروس مبتلا شده ام. در حال حاضر داروها 
را مصرف و روند درمان را طی می کنم. وی تاکید کرد: ما بازیگران 
به دلیل داشتن گریم نمی توانیم از ماسک استفاده کنیم و به 
همین دلیل بی دفاع هستیم و کارمان جزو مشاغل سخت است. 
در عین حال نمی توانیم کار هم نکنیم زیرا زندگی مان را از این 
طریق تامین می کنیم. دهکردی درباره اینکه متاسفانه به دلیل 
رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی موج چهارم کرونا در کشور 
به شکل خطرناکی شروع شده است، یادآور شد: وقتی از قانون 
ماسک زدن و رعایت کردن پروتکل های بهداشتی نظیر سفرنکردن 
و مهمانی نرفتن فرار کنیم نتیجه این می شود که آمار بستری شدن 
بیماران کرونایی در بیمارستان ها ۷ برابر شده است. حیف ما مردم 
که پروتکل های بهداشتی را رعایت نمی کنیم و بعدها این گناه 
نابخشودنی ما خواهد بود. این هنرمند عرصه سینما و تئاتر با بیان 
اینکه اگر به کرونا مبتلا می شویم باید دیگران را از این امر مطلع 
کنیم، اظهارکرد: ما راهی برای زیبا زندگی کردن جز با صداقت 
نداریم زیرا عیار جامعه خوشبخت در صادقانه زیستن است و دروغ 
آفت زندگی است. وی معتقد است ما در قبال کادردرمان که با 
کمترین حمایت و امکانات از جان خود گذشته اند موظفیم و نباید 
با رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی شرایط را برای آنها سخت تر 
کنیم. دهکردی درباره چرایی رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی 
توسط مردم، متذکر شد: نوک این پیکان به سمت سیاستگذاران 
کلان فرهنگی است. وقتی مردم رعایت نمی کنند ریشه اش در این 
است که به لحاظ فرهنگی کار نشده و جامعه را با فرهنگ عجین 
نکرده ایم تا فرهنگ قانون مداری را به مردم آموزش دهیم. امروز 
از کم کاری های فرهنگی خوشه چینی می کنیم. این بازیگر سینما، 
تئاتر و تلویزیون با بیان اینکه بازیگران ناگزیر به کار در شرایط 
سختی همچون کرونا هستند زیرا اگر کار نکنند زندگی شان تامین 
نمی شود، گفت: اینجا باید مسئولان و سیاستگذاران فرهنگی از 
هنرمندان حمایت کنند که متاسفانه این کار را انجام نمی دهند. وی 
با اشاره به اینکه در کشور متولیان فرهنگی کاری نمی کنند، تصریح 
کرد: این گناه نابخشودنی دولتمردان ماست که فقط مختص یک 
دولت نیست. دهکردی در پایان سخنان خود اظهار امیدواری کرد: 
امیدوارم متولیان فرهنگی از خواب غفلت بیدار شوند و مردم نیز بر 

این کم کاری ها آگاه شوند و به فکر خود و نزدیکانشان باشند.

»پیام دهکردی« به کرونا مبتلا شد

اصغر فرهادی: 

 از قلب و ناخودآگاهم 
فیلم می سازم


